

Title (en)

Hair-dressing appliance with a switching arrangement.

Title (de)

Haarbehandlungsgerät mit einer Schaltvorrichtung.

Title (fr)

Appareil de coiffure avec un dispositif de coupe.

Publication

EP 0313804 A1 19890503 (DE)

Application

EP 88115351 A 19880919

Priority

DE 3736101 A 19871024

Abstract (en)

A switch is described for a hair-dressing appliance consisting of a winding mandrel (2), driven in rotation by a motor (1), and a hair dryer (3) whose outflow nozzle (4) is directed onto the winding mandrel (2), perpendicularly (5) to the axis of the winding mandrel (2) and tangentially to the circumference thereof. A switch (10) is provided for switching on and off the hair dryer and the drive motor (1) for the winding mandrel, the switch (10) being displaceable from an upper into a lower position, towards the handle, on the housing part (11) which is designed as a handle for a person operating the appliance. The switch (10) can moreover be tilted out of the plane of displacement and possesses two switching cams (12, 13), one switching cam (12) actuating a first contact (14) when displaced into the lower position located nearer to the handle (11), the motor (1) for the winding mandrel (2) being switched on by this switching cam (12), and this taking place independently of the tilting position of the switch (10). The second switching cam (13) is so designed that, when tilted, it actuates a second contact (15) by which the hair dryer (3) is switched off. <IMAGE>

Abstract (de)

Beschrieben wird ein Schalter für ein Haarbehandlungsgerät, bestehend aus einem von einem Motor (1) drehangetriebenen Wickeldorn (2) und einem Haartrockner (3), dessen Ausströmdüse (4) senkrecht (5) zur Achse des Wickeldorns (2) und tangential zu seinem Umfang auf diesen gerichtet ist. Es ist ein Schalter (10) vorgesehen zum Ein- und Ausschalten des Haartrockners des Antriebsmotors (1) für den Wickeldorn, wobei der Schalter (10) auf dem als Handgriff für eine Bedienungsperson ausgebildeten Gehäuseteil (11) von einer oberen in eine untere Stellung in Richtung auf den Handgriff verschiebbar ist. Der Schalter (10) ist ferner aus der Verschiebeebene heraus kippbar und weist zwei Schaltnocken (12, 13) auf, wobei der eine Schaltknocken (12) bei Verschiebung in die untere näher am Handgriff (II) gelegene Stellung einen ersten Kontakt (14) betätigt, durch den der Motor (1) für den Wickeldorn (2) eingeschaltet wird und dies unabhängig von der Kippstellung des Schalters (10) erfolgt. Der zweite Schaltknocken (13) ist derart ausgebildet, daß er beim Kippen einen zweiten Kontakt (15) betätigt, durch den der Haartrockner (3) ausgeschaltet wird.

IPC 1-7

H01H 25/06

IPC 8 full level

A45D 20/12 (2006.01); **A45D 20/00** (2006.01); **A45D 20/10** (2006.01); **H01H 9/06** (2006.01); **H01H 25/00** (2006.01); **H01H 25/04** (2006.01); **H01H 25/06** (2006.01)

CPC (source: EP US)

A45D 20/10 (2013.01 - EP US); **H01H 9/06** (2013.01 - EP US); **H01H 25/00** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [A] EP 0057277 A2 19820811 - BRAUN AG [DE]
- [A] US 3135839 A 19640602 - COLAUTTI ALBERT J, et al
- [AD] EP 0052325 A2 19820526 - BAUER RUDOLF

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE ES FR GB GR IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0313804 A1 19890503; **EP 0313804 B1 19930203**; AT E85458 T1 19930215; CA 1299616 C 19920428; DE 3736101 A1 19890503; DE 3878141 D1 19930318; JP H01153102 A 19890615; JP H059083 B2 19930204; US 4906804 A 19900306

DOCDB simple family (application)

EP 88115351 A 19880919; AT 88115351 T 19880919; CA 579760 A 19881011; DE 3736101 A 19871024; DE 3878141 T 19880919; JP 26798588 A 19881024; US 26081488 A 19881021